
PROTOKÓŁ NR I/24 

 

z I-go posiedzenia Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza"  odbytego dnia 5 

czerwca 2024 r. w godz. 9:00 - 10:05 w sali  Konferencyjnej  Urzędu Gminy w Janowie pod 

przewodnictwem pana Jarosława Szczerba  – najstarszego wiekiem radnego i nowego 

przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" – pana Piotra 

Chwiećko. 
 

Stan członków Zgromadzenia - 8 osób. 

Obecnych członków Zgromadzenia - 7 osób. 

Zgodnie z załączoną listą obecności, obecni byli: 

1. Pan Piotr Chwiećko - Radny Gminy Korycin 

2. Pani Inga Kimborowicz - Radna Gminy Korycin 

3. Pan Mirosław Lech - Wójt Gminy Korycin 

4. Pani Agnieszka Małyszko – Radna Gminy Janów 

5. Pan Jerzy Pogorzelski  - Wójt Gminy Janów 

6. Pan Jarosław Szczerba - Radny Gminy Janów 

7. Pan Krzysztof Tołoczko - Radny Gminy Janów 

   Pan Tomasz Olszewski – Radny Gminy Janów - nieobecny 

 

Ponadto w posiedzeniu Zgromadzenia uczestniczyły: 

1. Pani Anna Dańko - główna księgowa Związku, protokolantka posiedzenia. 

 

Część I 
 Obrady I posiedzenia w VIII kadencji Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" 

rozpoczął Pan Jarosław Szczerba – Radny Gminy Janów - najstarszy wiekiem członek 

Zgromadzenia.  

 Na początku posiedzenia, przewodniczący obrad serdecznie powitał wszystkie osoby 

uczestniczące w obradach. Następnie przedstawił krótką charakterystykę Związku mówiąc, że 

Związek został wpisany do rejestru związków międzygminnych w dniu 7 maja 1996 r. pod pozycją 

149 i rozpoczął swoją działalność 1 września 1996 r. Organami Związku są: Zgromadzenie liczące 

8 osób i tworzą go wójtowie gmin członkowskich oraz po trzech przedstawicieli z każdej gminy - 

członka Związku oraz Zarząd Związku składający się z 2 osób - przedstawicieli każdej z gmin 

członkowskich, w tym przewodniczącego i członka Zarządu. Ponadto Zgromadzenie wybiera 

Komisje Rewizyjną składającą się z 4 osób. Dzisiejsze spotkanie zwołane jest m.in. w celu wyboru 

nowych organów Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza".  

 Następnie przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, iż obrady są 

prawomocne ponieważ uczestniczy w nich  bezwzględna większość statutowego składu 

Zgromadzenia w liczbie 7 osób. Dodał, iż dla prawomocności uchwał, zgodnie z § 21 Statutu, 

potrzebna jest bezwzględna większość głosów statutowej liczby członków Zgromadzenia tj. głosów 

"za" musi być więcej niż połowa ustawowego składu Zgromadzenia.  

Następnie przewodniczący obrad poprosił członków Zgromadzenia o krótkie przedstawienie się.  

 Ostatnim punktem części I posiedzenia było przyjęcie porządku dziennego. Na wstępie Pan 

Jarosław Szczerba - przewodniczący obrad zwrócił się z wnioskiem o przeprowadzenie głosowań 

jawnych za pomocą kart imiennych. Zapytał, czy państwo radni wyrażają zgodę na przyjęcie 

takiego sposobu głosowania? 

Członkowie Zgromadzenia jednogłośnie wyrazili zgodę na tego typu głosowanie. 

  

 Następnie stwierdził, że zgodnie z § 9 ust. 2 Regulaminu Zgromadzenia można wnieść 

uwagi i poprawki do proponowanego porządku obrad oraz zwrócił się z wnioskiem o wykreślenie z 

porządku obrad pkt 1 części trzeciej  o przyjęciu protokołu z poprzedniego posiedzenia. Jest to 

protokół z ostatniego posiedzenia  zakończonej kadencji, dlatego też nie musimy go przyjmować. 



W związku z tym pozostałe punkty przesuną się o 1 do góry. Czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś 

uwagi? 

Członkowie Zgromadzenia nie wnieśli żadnych uwag, a przewodniczący obrad poprosił o 

zatwierdzenie proponowanego zmienionego porządku posiedzenia. 

  

 Po dokonaniu aktu głosowania Pan Jarosław Szczerba przeczytał protokół, z którego wynika, że 

oddano 7 ważnych głosów "za", zatem na podstawie wyników z przeprowadzonego imiennego 

głosowania wynika, że porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

Oto treść przyjętego porządku posiedzenia: 

Część I 

Sprawy regulaminowe: 
1.Otwarcie posiedzenia Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" i powitanie radnych. 

2.Sprawdzenie obecności radnych. 

3.Prezentacja radnych (krótka charakterystyka własna). 

4.Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 

Część II 

Obrady: 
2. Wybór składu Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego i 

Zastępcy Przewodniczącego Zgromadzenia oraz członków Zarządu w oddzielnych tajnych 

głosowaniach: 

 - zgłoszenie kandydatów, 

 - głosowanie składu Komisji, 

 - ukonstytuowanie się składu Komisji Skrutacyjnej. 

 Członkowie Komisji Skrutacyjnej nie mogą kandydować na w/w funkcje. 

3. Wybór Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin: 

 - zgłoszenie kandydatów, 

 - głosowanie, 

 - ogłoszenie wyników, 

 - podjęcie Uchwały Nr I/..../24. 

1. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin:  

 - zgłoszenie kandydatów, 

 - głosowanie, 

 - ogłoszenie wyników, 

 - podjęcie Uchwały Nr I/..../24. 

1. Wybór Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin oraz członka Zarządu: 

 - zgłoszenie kandydatów, 

 - głosowanie, 

 - ogłoszenie wyników, 

 - podjęcie Uchwały Nr I/..../24. 

2. Powołanie 4-osobowej Komisji Rewizyjnej spośród członków Zgromadzenia w głosowaniu 

jawnym - podjęcie Uchwały Nr I/..../24. 

Część III 

Obrady:       
Wnioski i zapytania członków Zgromadzenia. 

Zamknięcie obrad. 

Część II 
Ad. 1) Kolejnym etapem jest wybór osób do składu Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia 

głosowań. Mogą być dwie osoby. Komisja skrutacyjna spośród swojego składu wybierze 

przewodniczącego.  Jednocześnie pan Jarosław Szczerba przypomniał, że osoby które będą w 

komisji skrutacyjnej nie mogą być kandydatami do wyborów dotyczących wyboru 

Przewodniczącego Zgromadzenia, Zastępcy Przewodniczącego Zgromadzenia oraz do wyboru 

Zarządu Związku Gmin. 



Proszę o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej.  Do pracy w Komisji zgłosiły się Panie 

Inga Kimborowicz oraz Agnieszka Małyszko. Panie wyraziły zgodę na udział w komisji. Pani Inga 

Kimborowicz zaproponowała aby pani Agnieszka Małyszko została przewodniczącą Komisji 

Skrutacyjnej. Pani Agnieszka Małyszko wyraziła zgodę.  

W związku z powyższym przeszedł do kolejnego punktu porządku posiedzenia. 

 

Ad. 2) W powyższym punkcie porządku posiedzenia, pan przewodniczący obrad poinformował, że 

przystępujemy do wyboru Przewodniczącego Zgromadzenia i poprosił o zgłaszanie kandydatów, a 

Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy.  

Dotychczasowy Przewodniczący Zarządu Jerzy Pogorzelski powiedział, że mamy takie dobre 

zwyczaje, że od wielu lat funkcje przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego są przechodnie, 

czyli przewodniczący rady jednej gminy jest zgłaszany do funkcji przewodniczącego 

Zgromadzenia, a w kolejnej kadencji drugiej gminy. Podobnie jest w przypadku Zarządu Związku.  

Wójt Gminy Korycin Mirosław Lech powiedział, że  względu na fakt iż  pani Anna Dańko główna 

księgowa Związku jako jedyna osoba która obsługuje Związek, jest również pracownikiem Urzędu 

Gminy w Janowie będzie sprawniej ze względu organizacyjnego jeśli chodzi o decyzje czy również 

o przygotowanie dokumentów aby Przewodniczącym Zarządu pozostał Wójt Gminy Janów.  

Poinformował również, że głosowanie w sprawie wyboru jest tajne i odbywa się za pomocą kart 

ostemplowanych pieczęcią Związku.  Komisja Skrutacyjna na kartach do głosowania będzie 

wpisywać nazwiska kandydatów, zliczać głosy oraz sporządzi protokół z tajnego głosowania i go 

odczyta. Głosujemy stawiając znak "X" w wybranej kratce po lewej stronie nazwiska kandydata 

Po dokonanym wyborze uchwały nie trzeba przegłosowywać. 

Pan Mirosław Lech – obecny członek  Zarządu zgłosił kandydaturę Pana Piotra Chwiećko. 

Zgłoszona została tylko jedna kandydatura, kandydat wyraził zgodę. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy tj. wpisała na 7 kartach do głosowania nazwisko 

kandydata na Przewodniczącego Zgromadzenia, rozdała karty do głosowania, przeprowadziła 

głosowanie i sporządziła protokół z przeprowadzonego głosowania. Po dokonaniu aktu głosowania 

i sporządzeniu protokołu Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Pani Agnieszka Małyszko 

odczytała powyższy protokół, z którego wynika, że oddano 7 ważnych głosów, w tym 7 głosów 

„za”. Zatem na podstawie wyników z przeprowadzonego tajnego głosowania wynika, że 

jednogłośnie na Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" został 

wybrany Pan Piotr Chwiećko.  

 Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej oraz pozostali uczestnicy posiedzenia pogratulowali 

nowemu  Przewodniczącemu Zgromadzenia, życząc mu owocnej współpracy. 

 Na okoliczność stwierdzenia wyboru Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin 

"Kumiałka-Biebrza" - przewodniczący obrad odczytał uchwałę. 

Uchwała Nr I/1/24  

Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza"  

z dnia 5 czerwca 2024 r.  

w sprawie wyboru Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" 

stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Zgromadzenia. 

 Dalsze prowadzenie obrad Pan Jarosław Szczerba przekazał nowemu Przewodniczącemu 

Zgromadzenia – Panu Piotrowi Chwiećko, jeszcze raz gratulując mu wyboru na Przewodniczącego  

i dziękując członkom Zgromadzenia za możliwość dotychczasowego przewodniczenia obradom. 

Ad3) Pan Piotr Chwiećko podziękował za dokonany wybór oraz poprzedniemu przewodniczącemu 

za dotychczasowe prowadzenie posiedzenia. 

 W dalszej części obrad pan przewodniczący poinformował, że państwo radni dokonają 

wyboru Zastępcy Przewodniczącego Zgromadzenia i poprosiła o zgłaszanie kandydatów na tą 

funkcję. 



Pan Jerzy Pogorzelski zgłosił Pana Jarosława Szczerba, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

Więcej zgłoszeń nie było. 

Pan przewodniczący Zgromadzenia poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy. 

Przypomniała, że zasady są identyczne, jak przy wyborze Przewodniczącego. 

 Komisja Skrutacyjna wpisała nazwisko kandydata do 7 kart do głosowania w sprawie 

wyboru Zastępcy Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin, rozdała karty do głosowania 

członkom Zgromadzenia oraz sporządziła protokół z przeprowadzonego głosowania. Po dokonaniu 

aktu głosowania i sporządzeniu protokołu Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej - Pani Agnieszka 

Małyszko odczytała powyższy protokół, z którego wynika, że oddano 7 ważnych głosów, w tym  7 

głosów „za”. Zatem na podstawie wyników z przeprowadzonego tajnego głosowania wynika, że 

jednogłośnie na Zastępcę Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" 

został wybrany Pan Jarosław Szczerba.  

 Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej oraz pozostali uczestnicy posiedzenia pogratulowali 

nowemu Zastępcy Przewodniczącego Zgromadzenia, życząc mu owocnej współpracy. 

  

Uchwała Nr I/2/24  

Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza"  

z dnia 5 czerwca 2024 r.  

w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-

Biebrza" 

stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Zgromadzenia. 

 

Ad. 4) W kolejnym punkcie przyjętego porządku posiedzenia Pan Przewodniczący poinformował, 

że głosowanie nad wyborem Zarządu będzie jedno na dwóch kartach do głosowania. Na jednej 

karcie będzie wpisane nazwisko kandydata na przewodniczącego Zarządu, a na drugiej - nazwisko 

członka Zarządu. Z tych wyborów będzie sporządzony jeden protokół. Proszę o zgłaszanie 

kandydatów a Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy. 

Pan Mirosław Lech zgłosił na przewodniczącego Zarządu Pana Jerzego Pogorzelskiego - Wójta 

Gminy Janów, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Pan Jerzy Pogorzelski zgłosił na członka Zarządu Pana Mirosława Lecha - Wójta Gminy Korycin, 

który wyraził zgodę na kandydowanie. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 Komisja Skrutacyjna wpisała nazwisko kandydata do 7 kart do głosowania w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin oraz wpisała nazwisko kandydata do 7 kart do 

głosowania w sprawie wyboru członka Zarządu Związku Gmin, rozdała karty do głosowania 

członkom Zgromadzenia oraz sporządziła protokół z przeprowadzonego głosowania. Po dokonaniu 

aktu głosowania i sporządzeniu protokołu Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej - Pani Agnieszka 

Małyszko odczytała powyższy protokół, z którego wynika, że oddano 7 ważnych głosów, w tym  7 

głosów „za” na Przewodniczącego Zarządu oraz 7 ważnych głosów, w tym  7 głosów „za” na 

Członka Zarządu. Zatem na podstawie wyników z przeprowadzonego tajnego głosowania wynika, 

że jednogłośnie na  Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" został wybrany 

Pan Jerzy Pogorzelski, natomiast na Członka Zarządu Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" 

jednogłośnie został wybrany Pan Mirosław Lech.  

 Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej oraz pozostali uczestnicy posiedzenia pogratulowali  

nowemu Zarządowi, życząc owocnej współpracy. 

  



Uchwała Nr I/3/24 

Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza"  

z dnia 5 grudnia 2024 r.  

w sprawie powołania Zarządu Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" 

stanowi załącznik do protokołu z posiedzenia Zgromadzenia. 

 

Ad. 5.) Pan Piotr Chwiećko poinformował, że ze względu na mały skład Zgromadzenia pozostają 

tylko 4 osoby do Komisji Rewizyjnej. Komisja spośród siebie wybierze przewodniczącego komisji. 

Są to w kolejności alfabetycznej:  

1.Pani Inga Kimborowicz 

2. Pani Agnieszka Małyszko 

3. Pan Tomasz Olszewski 

4. Pan Krzysztof Tołoczko 

Pan Tomasz Olszewski nie był obecny na Zgromadzeniu, jednak wcześniej wyraził zgodę na udział 

w wyborach do Komisji Skrutacynej. Pozostałe wymienione osoby wyraziły zgodę na 

kandydowanie na członków Komisji Rewizyjnej.   

 Pan przewodniczący posiedzenia odczytał treść uchwały w sprawie wyboru członków 

Komisji Rewizyjnej Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" i poddała ją pod głosowanie jawne. 

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie i sporządziła protokół z głosowania imiennego. 

Na podstawie protokołu stwierdzono, iż w głosowaniu udział wzięło 7 członków Zgromadzenia. Za 

podjęciem uchwały głosowało 7 osób, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na 

podstawie wyniku głosowania pan przewodniczący Komisji Skrutacyjnej stwierdził, że uchwała w 

sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Korycin została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr I/4/24 

Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" 

z dnia 5 czerwca 2024 r. 

w sprawie powołania  Komisji Rewizyjnej Związku Gmin "Kumiałka-Biebrza" 

 wraz z kartami do głosowania i protokołem komisji skrutacyjnej z głosowania imiennego stanowi 

załącznik do protokołu z posiedzenia Zgromadzenia. 

 

 

Część III 

  W powyższym punkcie porządku posiedzenia Pan Piotr Chwiećko Przewodniczący Zgromadzenia 

poprosił członków Zgromadzenia o zgłaszanie wniosków i zapytań w sprawach różnych. 

Pani Inga Kimborowicz, w związku z faktem że  pierwszy raz została Radną w Związku Gmin 

Kumiałka Biebrza zadała pytanie o przychody w dziale gospodarka odpadami, które zostały 

wykazane w informacji  o przebiegu wykonania budżetu Związku Gmin ,,Kumiałka – Biebrza" za 

2023 rok. Wyjaśnienia złożyła główna księgowa Anna Dańko. -W związku z faktem że Związek 

Gmin ,,Kumiałka-Biebrza” do końca roku 2022 prowadził zadanie ,,Gospodarka odpadami 

komunalnymi” a w roku 2023 przejęły to zadanie gminy Janów i Korycin, pozostały środki z opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, które nie zostały wydatkowane, stąd pozostała 

nadwyżka.  Pani Inga Kimborowicz powiedziała że zgodnie z  ustawą o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach wpływy z opłat powinny być wykorzystywane na utrzymanie systemu a skoro 



środki te są na rachunku Związku Gmin ,,Kumiałka-Biebrza” nie mogą być rozdysponowane na 

inne działanie. Księgowa Związku potwierdziła że nie mogą być przeznaczone na inne działanie. 

Ponadto wyjaśniła, że środki te  przeznaczone są na dofinansowanie budowy PSZOKu w Janowie. 

Ponieważ Związek nie mógł przystąpić do projektu dotyczącego remontu i wyposażenia  budynku 

PSZOK w Korycinie, budynek ten został przekazany Gminie Korycin oraz dofinansowanie w 

wysokości 140 000,00 zł  na to zadanie. Gmina Korycin pozyskała  pozostałe środki zewnętrzne na 

remont i wyposażenie budynku PSZOK. Ponieważ w Janowie nie było PSZOKu  to poprzednia 

Rada ustaliła aby taką samą kwotę zabezpieczyć na budowę PSZOK w Janowie. Pani Inga 

Kimborowicz zapytała o wydatki w dziale  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  w 

wysokości 85 395,14 zł. Główna księgowa Związku wyjaśniła iż wydatki te dotyczą faktur za 

usługi wywozu  i zagospodarowania odpadów komunalnych odebranych od mieszkańców Gmin 

Janów i Korycin, wykonane w grudniu z terminem płatności w styczniu. Pani Inga Kimborowicz 

zapytała o wydatki dotyczące wynagrodzenia pracowników. Księgowa Anna Dańko wyjaśniła że 

wynagrodzenia pracowników zostały opłacone z pozostałej działalności Związku czyli finansowane 

ze składek członkowskich gmin. W dziale dotyczącym ,,gospodarki odpadami” zaplanowano tylko 

środki na opłacenie faktur za usługi świadczone w tym celu na odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych oraz inwestycyjne na budowę PSZOKu w Janowie. Księgowa wyjaśniła że 

planowana nadwyżka z paragrafu 905 po sporządzeniu sprawozdań wynosi 81 758,28 zł.  

Na wysokość wydatków na wynagrodzenia miało wpływ iż 1 pracownik po wypowiedzeniu umowy 

o pracę pracował jeszcze w miesiącu styczniu i lutym, ponadto pracownikowi przysługiwała 

odprawa emerytalna, nagroda jubileuszowa oraz ekwiwalent za niewykorzystany urlop. Do 

obowiązków pracowników w styczniu i lutym  należało zamknięcie spraw dotyczących gospodarki 

odpadami co wiązało się ze sporządzeniem szeregu sprawozdań, przygotowanie archiwum do 

przeniesienia w inne miejsce. Obecnie zakres działalności Związku jest niewielki dlatego pozostał 1 

pracownik na  1/4 etatu który załatwia bieżące sprawy Związku. 

Pani Inga Kimborowicz zapytała dlaczego Związek ma stratę  z tytułu działalności co widoczne jest 

w Bilansie Związku. Wyjaśnienia złożyła księgowa -Strata na działalności Związku związana jest z 

tym że przychody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi wpływają w 

niewielkiej wysokości pomimo iż na wszystkie należności są wystawione tytuły wykonawcze, ze 

względu na trudną sytuację dłużników ciężko jest je wyegzekwować, ponadto z powodu 

niewielkiego zakresu działalności Związku postanowiono że działalność będzie finansowana z 

nadwyżek budżetowych wygenerowanych przez ostatnie lata aby nie obciążać budżetów gmin 

poprzez naliczanie wyższych składek członkowskich. Pani Inga zapytała czy nadwyżka nie była 

spowodowana tym iż opłaty za gospodarowanie odpadami były za wysokie. Pani księgowa 

wytłumaczyła iż są to środki z nadwyżki z lat ubiegłych dotyczącej pozostałej działalności czyli  

środków ze składek członkowskich gdzie były wydatki na monitoring wysypisk, wyłapywanie i 

przetrzymywanie bezdomnych psów w schronisku, gospodarstwo rolne oraz pozostałych środków 

czyli opłat za gospodarowanie odpadami. Nadwyżka dotycząca opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi jest niewielka i przeznacza się ją na PSZOK w Janowie. Pani Inga Kimborowicz 

zapytała czy budowa PSZOK zalicza się do systemu funkcjonowania gospodarki odpadami . 

Księgowa odpowiedziała że tak i takie pytanie zostało zadane pracownikom Regionalnej Izby 

Obrachunkowej którzy są tego samego zdania. Pani Inga powiedziała że naszym jedynym 

dochodem są składki członkowskie a ich wysokość jest ustalana proporcjonalnie do ilości osób 

zameldowanych, czy nam starczy na funkcjonowanie Związku. Księgowa Anna Dańko 

odpowiedziała że w tym roku na pewno środków wystarczy a jeśli chodzi o rok 2025 to zobaczymy 

jak będzie wyglądała realizacja wydatków, wówczas zastanowimy się czy nie będzie trzeba 

zwiększać składek  ale to będziemy analizować pod koniec 2024 roku. Pani Inga Kimborowicz 

zapytała co się dzieje z odpadami na terenie Gminy Janów skoro tam nie ma PSZOKU.  Pan Jerzy 

Pogorzelski wyjaśnił że już jest wybudowany PSZOK w Janowie a wcześniej mieszańcy Gminy 

Janów przywozili odpady na PSZOK w Korycinie i od 2023 roku są rozliczane oddzielnie dla 

każdej gminy. Obecnie mieszkańcy mogą przywozić odpady do Janowa. Pani Inga zapytała czy 

ciągnik który jest na majątku Związku użytkowany jest tylko na terenie Gminy Janów. Wójt Gminy 



Janów Jerzy Pogorzelski wyjaśnił że ciągnik jest użytkowany przez 2 gminy, w sezonie zimowym 

przez Gminę Janów natomiast w sezonie letnim przez Gminę Korycin.  Pani Inga zapytała jakie 

prace ciągnikiem są wykonywane na terenie Gminy Korycin. Pan Wójt Mirosław Lech, wyjaśnił iż 

ciągnik służy do koszenia trawy a przede wszystkim poboczy. Pani Inga Kimborowicz zapytała co 

zostało wykonane w latach 2022 - 2024 przez Związek oprócz tego że Związek zajmował się 

zagospodarowaniem odpadów. Wójt Lech zaproponował że przygotujemy krótką analizę na kolejne 

spotkanie. Głos zabrał Wójt Lech i powiedział że ze Związkiem Gmin związana jest niesamowita 

historia. Związek powstał na początku lat 90 i był jedynym Związkiem który zajmował się 

gospodarką komunalną na terenie ówczesnego województwa białostockiego. Udało się połączyć  3 

gminy: Janów, Korycin i Suchowolę. Kwestie dotyczące odpadów  były bardzo trudne i tylko 

Janów  wybudował wysypisko śmieci. Trzy gminy doszły do porozumienia że będą wspólnie 

eksploatować wysypisko w Janowie dążąc jednocześnie do wybudowania wysypisk w Suchowoli i 

Korycinie. Rozbudowana została infrastruktura wysypiska w Janowie, potem też  było dużo innych 

działań.  Związek miał nowatorski system gospodarki komunalnej, w każdej wsi stały kontenery 

KP- 7, wtedy zaczęła się też nauka zbiórki selektywnej. Związek pozyskał z nieistniejącego już 

EKOFUNDUSZU środki na wykonanie termomodernizacji obiektów na terenie trzech gmin. Były 

ciągłe zmiany przepisów, Związek nadal funkcjonował, później z różnych względów wycofała się 

Gmina Suchowola. Z końcem 2022 roku gospodarka odpadami komunalnymi została przekazana 

samorządom i obecnie Związek ma ograniczony zakres funkcjonowania. Jest to jednak świetna 

formuła współpracy i pan Wójt Lech jest przekonany że jeszcze wykorzystamy tą strukturę do 

różnych innych przedsięwzięć, nasi mieszkańcy będą z tego korzystać. W większości jest siła i 

nigdy między gminami Janów i Korycin nie było zatargów, mamy bardzo podobną strukturę 

mieszkańców i między gminami nie ma granic, możemy więc wspólnie wykorzystywać potencjał, 

gdzie możemy zrobić coś wspólnie zamiast samemu. Pan Jerzy Pogorzelski powiedział że składany 

był wniosek do Polskiego Ładu jako Związek na zbiorniki wodne ale się nie udało. Czekamy na 

inne programy które Związek będzie mógł realizować. Gospodarka odpadami na terenie naszych 

gmin stanowi wzorzec dla innych ponieważ swego czasu Związek na arenie krajowej otrzymywał 

nagrody. Ponadto gospodarka komunalna jest dobrze prowadzona ponieważ mamy dobre poziomy 

recyklingu. Jesteśmy w czołówce aby polepszyć działalność wstąpiliśmy do spółek Biom i 

BiomTrans. Jeśli chodzi o szczegóły funkcjonowania możemy zorganizować wycieczkę do 

zakładów. Pan Radny Krzysztof Tołoczko zapytał dlaczego nie dostaliśmy środków z Polskiego 

Ładu. Pan Jerzy Pogorzelski Wójt Gminy Janów powiedział że nie było jasnych zasad 

przyznawania środków i tak naprawdę to nie wiadomo czemu ich nie otrzymaliśmy. Pan Wójt Lech 

podziękował wszystkim za dobrą współpracę i jeszcze raz pogratulował sukcesu wyborczego.  

 Innych wniosków i zapytań nie zgłoszono. 

 

Ad. 7) Wobec wyczerpania porządku dziennego I posiedzenia Zgromadzenia w VIII kadencji, pan 

przewodniczący stwierdzeniem "Zamykam I posiedzenie Zgromadzenia Związku Gmin "Kumiałka-

Biebrza" zamknął je dziękując za sprawny i rzeczowy jego przebieg. 

Protokołowała: 

Anna Dańko 


